



Rui Luo

Beijing

+86 10 8516 4130 rui.luo@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Intellectual property
- Antitrust/competition

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Rui Luo's practice focuses on IP litigation and IP-related anti-monopoly dispute resolution. He has particular expertise in representing multinational clients in complex and high-stakes IP-related disputes in China.

Mr. Luo is a veteran litigator with extensive experience in all types of IP-related disputes, including patent, trademark, copyright, trade secrets, competition law and anti-monopoly. In more than 12 years of practice, Mr. Luo has represented clients in IP disputes before all key IP courts in China. With his deep insights into the IP protection system in China, Mr. Luo has helped his clients win many landmark cases before Supreme People's Court, Beijing High People's Court, Guangdong High People's and Beijing IP Court. A number of these cases have been selected as guideline cases by Supreme People's Court, Beijing High People's Court and Beijing IP Court.

Mr. Luo also has vast experience with patent invalidation proceedings before the Patent Reexamination Board of the National Intellectual Property Administration. Leveraging his technical education background, Mr. Luo has represented clients in many high-stakes patent invalidation proceedings related to telecommunication and semiconductor technologies. Mr. Luo is particularly experienced in coordinating patent invalidation proceedings with pertinent infringement actions to maximize his clients' advantages and resolve complex patent disputes with high efficiency.

Before joining Han Kun in 2015, Mr. Luo practiced Chinese IP law for more than seven years at two leading Chinese firms.

EDUCATION

Mr. Luo received a B.S. degree in Microelectronics from the School of Electronics Engineering and Computer Science of Peking University in 2006, and an LL.M. degree from the Law School of Peking University in 2009.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar and the PRC Patent Agent Bar

HONORS AND AWARDS



Top Patent Professionals for Litigation, China Domestic (IAM Patent 1000, 2019-2020) Future Star for Dispute Resolution and Intellectual Property (Benchmark Litigation Asia-Pacific 2020)

Top 50 Leading Intellectual Property Lawyers of China (Zhichanli and IPRdaily, 2018-2019)

SOCIAL RESPONSIBILITIES

Member of the Patent Law Professional Committee of the Beijing Lawyers Association

WORKING LANGUAGES

Chinese, English





罗睿

北京

+86 10 8516 4130 rui.luo@hankunlaw.com

业务领域

- 知识产权
- 反垄断/竞争法

工作经历

罗律师主要从事知识产权诉讼及知识产权相关的反垄断争议解决业务,尤其擅长处理跨国公司客户涉及的复杂、高价值的知识产权相关纠纷。

罗律师在所有的知识产权领域均具有丰富的诉讼经验,包括:专利、商标、著作权、商业秘密,竞争法以及反垄断等。在十多年的执业时间里,罗律师曾代表客户在中国所有重要的知识产权管辖法院处理过大量的知识产权纠纷。凭借他对中国知识产权保护制度的深刻理解,罗律师曾为客户在最高院、北京高院、广东高院,福建高院和北京知识产权法院审理的多起重大案件中取得过胜利成果。其中部分案件还被最高院、北京高院、福建高院、北京知识产权法院评选为指导案例。

罗律师在国家知识产权局专利复审委员会的专利无效程序方面也具有十分丰富的经验。得益于他的技术教育背景,罗律师曾代表客户参与过大量的通信及半导体领域的高价值专利无效程序案件。罗律师特别擅长于协调统合专利无效程序和相关的专利侵权诉讼,帮助客户在专利纠纷中取得最大优势,同时高效解决复杂的专利纠纷。

在2015年加入汉坤之前,罗律师曾在另外两家领先中国律师事务所的知识产权部门执业超过7年。

教育背景

罗睿律师于 2006 年获北京大学信息科学技术学院微电子学理学学士学位,后于 2009 年获北京大学法学院法律硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格中华人民共和国专利代理人执业资格

荣誉与奖项

中国顶级专利诉讼律师(IAM Patent 1000, 2019-2020) 争议解决、知识产权领域明日之星(Benchmark Litigation Asia-Pacific 2020) 中国优秀知识产权律师 TOP50(知产力和 IPRdaily, 2018-2019)



社会任职

北京市律师协会专利法律专业委员会委员

工作语言

中文、英文